
Kranjsko. 
Iz krškega okraja. (Pedagoško društvo). Zapisnik 

občnega zbora »Pedagoškega društva" v Krškem dne 
27. rožnika 1900. Navzočih je bilo 41 društvenikov. 

Predsednik, ravnatelj Ivan L a p a j n e , otvori zbo
rovanje ter pozdravi navzoče. Tajnik, nadučitelj Ivan 
R u p n i k, poroča o društvenem delovanju v minulem letu. 

Društvo je imelo 3. vel. travna 1900 svoje pomladno 
zborovanje v Šent Jerneju. Zbog slabega vremena je bila 
vdeležba slaba, a vendar se nas je zbralo 15 društvenikov. 

Zborovanje se je vršilo po že znanem vzporedu. 
Na predlog tajnika Ivana Rupnika je zbor izvolil 

prvega predsednika in ustanovitelja »Pedagoškega društva", 
g. Franceta G a b r s k a , sedaj nadučitelja v Ljubljani, v 
priznanje njegovih zaslug za naše društvo častnim članom 
»Pedagoškega društva", kar se mu je brzojavnim potom 
precej naznanilo. Diplomo pa mu je izročil bivši pred
sednik g. Jožef B e z l a j . Tajnik prečita zahvalno pismo 
g. Gabrška. 

Blagajnik Florijan R o z m a n predloži društveni 
račun, kateri kaže 337 K 95 h dohodkov in 222 K 40 h 
stroškov, tedaj 115 K 55 h prebitka. Preglednikom ra
čuna se izvolita per acclamationem g. nadučitelja S a j e 
in L u n d e r, katera račun takoj pregledata in odobrita. 

Naše društvo ima voliti 10 delegatov. Predsednik 
povpraša, ako se kateri navzočih društvenikov oglasi 
prostovoljno. 

Oglase se kot delegatje: gdč. Avgusta Kolnik, Fani 
Lunder in Pavla Rus in gospodje Franc Lunder, Ivan 
Lapajne, Jožef Cizelj, Karel Humek, Florijan Rozman in 
Ivan Rupnik. — Predsednik opozori, da se obhaja dne 
5. vel. srpana na Ponikvi slavnost stoletnice Antona M. 
Slomška ter vabi društvenike, da se je v obilnem številu 
vdeleže. Tudi nadučitelj Lunder priporoča obilo vdeležbo. 

„Zavezi" naj se mesto letnega doneska pošlje kakor 
običajno primerno število knjig. 

V odbor so bili enoglasno izvoljeni dosedanji go
spodje, in sicer: 

Ivan L a p a j n e , dr. Tomaž R o m i h , nadzornik 
Š e s t , Ivan R u p n i k , Florijan R o z m a n , Jernej 
R a v n i k a r in mesto v Ljubljano odišlega Jožefa Bez
laja njegov namestnik Jožef C i z e l j . 

Predlogi: Nadučitelj G e b a u e r nasvetuje, da bi 
društvo skrbelo tudi za nagrobne spomenike mrtvim to
varišem, a to ne iz društvene blagajnice, marveč s po
biranjem posebnih prispevkov. 

Nadzornik g. Andrej Š e s t priporoča, da bi društve
niki zložili nekoliko za nagrobni spomenik umrlega tova
riša Kaligerja. Gdč. K o l n i k je pobrala od navzočih 
prispevke v ta namen ter nabrala 28 K, kateri znesek je 
izročila blagajniku Rozmanu. Ker pa to za spominek ni
kakor ne zadostuje in tudi niso bili vsi društveniki navzoči, 
se sklene nadaljnje pobiranje prostovoljnih prispevkov 
potom šol. vodstev, da bo potem mogoče morda postaviti 
spominka obema umrlima tovarišema Karlu Kaligerju in 
Jožefu Osani. 

Gospod Lunder predlaga, da se obrne »Pedagoško 
društvo" do društva »Samopomoč" s prošnjo, da bi isto 

Društveni vestnik. 



sprejemalo še nove ude, ako ti vsem terjatvam zadoste, 
t. j . če vplačajo vse vsote, kolikor so jih dosedanji 
društveniki vplačati mogli. Predsednik Lapajne pojasni, 
da je to zelo drago društvo, katero se po njegovem 
mnenju ne bode moglo vzdrževati.*) 

Nato se predsednik zahvali navzočim, želi društvu 
dobrih uspehov tudi v bodoče in zaključi zborovanje. 

Ivan Rupnik, 
tajnik. 

Štajersko . 
Šmarsko-rogaško učiteljsko društvo zboruje 2. ki

mavca ob 11. dopoldne v Šmarju. Na dnevnem redu j e : 
1. Poročilo o zborovanju »Zaveze", 
2. razgovor o predlogu »Učit. društva za graško 

okolico" o organizaciji štajerskih učiteljev in 
3. slučajnosti. 
K obilni vdeležbi vabi uljudno StrmšeJc. 


